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     I och med att rekryteringen är tuff krävs det ett ännu mer 
aktivt arbete och mod för att hitta rätt kompetens. Jag har job-
bat på samma sätt i mitt yrkesliv där jag jobbat i en mansdo-
minerad bransch i nästan hela mitt yrkesliv och ja, det funkar. 
Envishet, mod och övertygelse ger resultat och tillslut kan 
man säga ”varannan damernas”. Jag har också sett och tagit 
del av vad det gör med en grupp. Ingen kan övertyga mig om 
något annat än att det är den rätta vägen att gå. Dessutom är 
det väldigt roligt att jobba i ett team där olikheter får ta plats, 
det är där magin skapas. 
      Nu är ju föreningslivet så mycket mer än jämställdhet och 
vi jobbar med allt från profilering, ekonomi till att skapa för-
eningskänsla, gemenskap och inte minst vill vi ju säkerställa 
att många vill hålla på med handboll väldigt länge. Elitidrott 
är jättekul, jag älskar att titta på elitidrott i olika sporter, men 
breddidrotten är ju det som både skapar samhällsnytta och 
elitidrottare. Så bredden är viktig för hos. Vi vill ge alla möj-
ligheten att utvecklas på sina villkor i sin takt. Kanske blir du 
en duktig handbollsspelare, kanske blir du en grym domare, 
ledare, funktionär eller ägnar dig åt styrelsearbete i framtiden. 
Oavsett vilket, så vill IK Cyrus följa och stötta dig hela vägen. 
Därför tycker jag att vår vision passar oss väldigt bra 
– FÖRENINGEN FÖR ALLA GENOM HELA LIVET.
     När jag kliver in i en idrottshall där en barngrupp är i full ak-
tion fylls jag av beundran för våra ledare. Jag hade aldrig fixat 
det de gör, men jag fylls också av väldigt mycket glädje. Jag 
vill på riktigt att alla barn ska få uppleva det ”våra” barn får 
vara med om. Helt fantastiskt. Glädjen när man träffar kom-
pisarna. Pirret i magen inför match. Cup-äventyr – hör tisslet 
och tasslet på luftmadrasserna på kvällarna innan läggdags. 
Cyrus-låten på repeat med nervevade bilrutor (säger man 
nervevade idag…) Ja, vi har en egen Cyrus-låt som en av våra 
herrseniorer har fixat till oss. Hur coolt?! Och en maskot som 
heter Henry. Jag brukar skoja om att vi har storhetsvansinne 
med egen låt och maskot. Fast det är ju faktiskt så att i det lilla 
bor det stora. 

Att vara en del 
av föreningslivet
Allt började med att min dotter följde med en klasskompis 
som spelade handboll i IK Cyrus. Detta är 14 år sedan. Dottern 
fastnade för sporten och övriga familjen började hänga i hal-
len, köra till matcher, sitta i sekretariatet, tvätta matchställ. Ja, 
allt som hör till när man har barn som idrottar. 
     Sonen började så småningom på handbollsskola och 
barnens pappa började som tränare. Vi blev vad man kanske 
skulle kunna kalla för en handbolls-familj. 
     Som person är jag hyfsat strukturerad och ordningsam 
och därmed ganska förtjust i regler  så att utbilda mig till 
distriktsfunktionär kändes kul. Hade jag själv spelat handboll 
kanske det hade varit ett mer naturligt steg att bli domare. Jo, 
jag har faktiskt spelat lite handboll förresten, i grannfören-
ingen Hallby, men blev ingen stjärna precis. 
     När barnen nu blivit 19 och 24 år och jag tittar på deras liv 
så ser jag vad föreningslivet och IK Cyrus har betytt för dom. 
De har ett stort nätverk och umgås fortfarande med kompisar 
de lärt känna inom handbollen. De har varit med om massa 
roliga äventyr och lärt sig massor och då inte bara inom hand-
boll utan om livet i stort – kamratskap, laget och jaget, god 
hälsa. Bara det att det är väldigt naturligt för dom att röra på 
sig är ju en stor vinst. 
     Detta är inte bara viktigt för mig som förälder och för 
mina barn. Detta är en viktig samhällsfråga. Föreningslivet är 
viktigt. Därför var det självklart för mig att bidra och engagera 
mig. Detta kan man göra på många olika sätt, men jag valde 
att engagera mig i handbollsstyrelsen som sekreterare. Idag 
är jag ordförande i handbollsstyrelsen och vice ordförande i 
huvudstyrelsen. 
     Som ordförande har jag bland annat drivit frågan kring 
jämställdhet för jag tror att den är viktig för våra medlemmar 
och vår förenings utveckling. Att tjejer och killar tränar på 
samma villkor kan man tycka är självklart, men det ska också 
göras i praktiken. Allt från tränararvode, bussresor, tränings-
tider, utbildning och att kostnader fördelas rättvist. Detta är ju 
enkla saker att justera om man är medveten om olikheterna. 
Det som tar längre tid att justera är ju hur man jobbar med re-
krytering av ledare och styrelsemedlemmar. Att det tar längre 
tid tror jag beror på att så många jobbar med rekrytering och 
att skapa en övertygelse och medvetenhet i frågan hos alla tar 
tid. Men vi är många som är duktiga på detta och det tror jag 
också att man känner, man är välkommen till IK Cyrus. 
     Jag har under två år nu jobbat med att rekrytera både kvin-
nor och personer i olika åldrar till handbollsstyrelsen. Vi är 
idag 4 kvinnor och 3 män i handbollsstyrelsen och en snittål-
der på ca 38 år. Nu börjar vår resa och min förhoppning är att 
vi skapar en stabil grund men också att vi får fler att engagera 
sig på olika sätt. 
Jag har hört historier om att det inte är möjligt att hitta kvinnor 
till styrelser i idrottsföreningar. Skitsnack säger jag. Har man 
inte lyckats beror det på att man inte jobbar med frågan. Då 
får man titta sig själv i spegeln. Jag tror att man helt enkelt 
inte är övertygad om att man behöver en jämställd styrelse 
för att utveckla sin förening. Jag säger inte att det alltid är lätt 
att rekrytera folk till föreningar på olika poster. Tvärtom, det 
är till och med svårt. Något som jag måste erkänna förvånade 
mig med tanke på den samhällsnyttan vi bidrar till. Kanske är 
vi för dåliga på att förklara detta och visa upp det fina arbete 
våra fantastiska ledare gör varje vecka för så många barn och 
ungdomar… 

/Cathrin Bäckstrand,
 ordförande IK Cyrus Handboll 
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Cyrus herrar har för några dagar sedan besegrat Karlshamn 
i division 3 Småland-Blekinge. Förmodligen är Karlshamn ett 
av de bästa lagen i serien. Ny på bänken som ansvarig tränare 
finns numera Alexandar Pavic. En 32 årig arkitekt som har 
stora planer för Cyrus handboll. Första steget är att vinna 
trean och gå upp i tvåan till nästa höst.
    - Min ambition är att vi åter skall bli ett division 1-lag, menar 
Alexandar Pavic. Möjligheterna finns bara man är beredd att 
satsa den tid det tar för att bli ett bättre lag.
    Den första segern mot Karlshamn bidrog till att det kom 21 
spelare till träning dagen efter.
    - Det finns klart ett stort intresse just nu, uppger Pavic. Nu 
är det upp till mig som tränare att stimulera denna uppmärk-
samhet från spelarnas sida.
    Alexandar Pavic föddes på allmänna BB 1986 men flyt-
tade till Serbien fyra månader gammal. Familjen kom tillbaka 
till Sverige och Jönköping fem år senare och bosatte sig på 
Gröna gatan på söder.
Det mest naturliga för en liten pojke då var väl att spela fotboll 
i J-Södra eller möjligen JBK. Jordbron och Junebäcken låg ju 
nära.
    - Jag vill minnas att pappa tyckte att det var för dyrt med att 
gå med i J-Södra då. I stället blev det basket i Bankeryd och 
där fick jag som tidig tonåring vara med om en U-SM final. 
Något år därefter upplöstes laget.
Handboll då? Jodå, det skulle komma fast inte förrän 2002 då 
ett gruppspel i Handbolls EM spelades i Kinnarps Arena.
    - Jag hade kompisar i Hallby som tyckte sig se att jag blev 
inspirerad av vad jag upplevt. De fick mig att börja spela hand-
boll. Jag hade då hunnit bli 16 år.
    Därefter följde spel i både Hallby och Cyrus som junior och 
senior. Allsvenskan som högst.
Fast det var också viktigt för Alexandar att sköta skolarbetet.
    Efter tre år på Erik Dahlbergsgymnasiets tekniska program, 
följde ingenjörsprogrammet på Högskolan i två år samt en 
ettårig kvalificerad yrkesutbildning (KYU) i Vetlanda.
    Detta ledde till jobb inom byggbranschen och numera har 
Alexandar åtta år bakom sig som projektritare och arkitekt hos 
hustillverkaren Hjältevadshus.
    Alexandar har också hunnit med att lära sig sex språk, näm-
ligen rumänska, engelska, serbiska, svenska och tyska.
Men åter till idrotten och handbollen.
    - Jag är allmänt sportintresserad, säger Pavic. Hemma lig-
ger det hockeyklubba, tennisracket och faktiskt golfklubbor. 
    Ändå är det handboll som just nu är nummer ett.
    - Jag gillar ledarrollen, att ta kommandot. Jag ville vara 
sådan när jag spelade och är också sådan som tränare. Har en 
uttänkt teori hur jag skall försöka utveckla spelarna, samtidigt 
som jag ställer stora krav på mig själv. Gillar analysen inom 
sporten och kan mycket väl tänka mig en framtid som hand-
bollstränare längre upp i seriesystemet.
    Det råder ingen tvekan om utan att Cyrus herrar har fått en 
ambitiös tränare. Det skall onekligen bli intressant att följa den 
utvecklingen några år framöver.

L-G Åkerberg   

Oktober månads Cyrusprofil:
Alexandar Pavic, 
ny tränare för Cyrus herrar

Alexandar Pavic Ålder: 32
Familj: Singel
Bor: Gräshagen
Idrottsbakgrund: Basket i Bankeryd, handboll i Hallby 
och Cyrus
Musiksmak: Allätare
Aktuell som: Ny herrtränare i Cyrus handboll

Åtta snabba frågor till Alexandar Pavic
Äter helst: Hemlagat, husmans och pasta
Dricker helst: Vatten och öl
Bästa film: Gladiatorn
Senast lästa bok: ”Ljuset vi inte ser”, av den amerikan-
ske novellförfattaren Anthony Doerr
Fritidsintresse: Sport
Ser upp till för närvarande: Handbollstränaren Ljubomir 
Vranjes
Är orolig över just nu: Det allmänna politiska läget i 
världen och i Sverige.

Höstens seriematcher
När detta läses har handbollsserierna dragit igång för våra 
dam- och herrseniorer. Här kan du se programmet för reste-
rande matcher under hösten. Vårens matcher annonseras i 
nästa nummer av Cyrus-Bladet.
Damer div 3
Söndag 25/11, kl 13.30. Anderstorp SK. C-hallen.
Söndag 9/12, kl 13.30. Mörrums GOIS HK. C-hallen.
Herrar div 3
Lördag 10/11, kl 17.00. IFK Karlskrona U. Arenan
Lördag 1/12, kl 17.00. Ronneby HK. Arenan
Fredag 14/12, kl 20.00. Eksjö BK. Arenan
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PROTOKOLL
Årsmöte med IK Cyrus 2018-08-22

§13 Val av revisorer
 Till revisorer utses Birger Hjalmarsson och Christer   
 Sjöberg (nyval ett år).

§14 Val av valberedning
 Beslutas att styrelsen tills vidare har ansvar för val  
 beredningsarbete
.
§15 Val av bowlingstyrelse
 Till ordförande för ett år väljs Pia Johansson.
 Ledamöter:
 Bertil Granehäll (sekreterare) och Wasilis Rilund (kas 
 sör) (omval två år)
 Tony Rudhager (nyval ett år) och Eric Johansson   
 (kvarstår ett år)
 Suppleanter:
 Johan Björnell (omval två år) och Sune Johansson   
 (nyval två år)
 Valberedare:
 Odd Elmhov och Yvonne Stjernquist (kvarstår ett år)

§16 Val av handbollstyrelse
 Till ordförande för ett år väljs Cathrin Bäckstrand.   
 (tillika valberedare)
 Ledamöter:
 Anna Zäther (sekreterare) (nyval två år)
 Stefan Carlsson (profil/kom), Per Lidström (ungdom)  
 och Zandra Westerberg (likabehandl.) (nyval två år)
 Maria Thorsell (ungdom) (nyval ett år)
 Christian Berntsson (herr), Sara Norsåsen (dam) och  
 Johanna Lagerquist (dam) (kvarstår ett år)

§17 Val av ombud till möten med distriktsförbund
 Respektive sektion utser ombud löpande.

§18 Styrelseförslag och motioner
 Inga motioner har inkommit.
 Ordförande Mats Berggren föredrar styrelsens för  
 slag till verksamhetsplan för 2018/19. Godkännes och  
 läggs till handlingarna.

§19 Avtackningar och utmärkelser
 Cathrin Bäckstrand utses till ”Årets Stärkkrage” och  
 mottardiplom och blommor.
 Avgående styrlseledamöterna Birger Hjalmarsson,   
 Christer Sjöberg och Tony Rudhager avtackas med   
 blommor.
 Avgående revisorerna Jan Jungåker och Lars-Göran  
 Wikman avtackas med blommor.

§20 Mötets avslutning
 Fredrik Jonsson förklarar årsmötet avslutat och   
 tackas för väl genomfört uppdrag som möte   
 sordförande.

Fredrik Jonsson,   Christer Sjöberg, 
mötesordförande  sekreterare
   

Ingvar Höglund,   Lars Brandt, 
justerare   justerare

   

§1 Fastställande av röstlängd    
 Närvarolista beslutas användas som röstlängd. 17   
 röstberättigade medlemmar närvarande.

§2 Utlysande av mötet
 Kallelse har skett enligt stadgarna och godkännes av  
 årsmötet.
 
§3 Fastsällande av föredragningslista
 Årsmötet godkänner förslag till föredragningslista.

§4 Val av ordförande och sekreterare för mötet
 Fredrik Jonsson utses till mötesordförande.
 Christer Sjöberg utses till sekreterare.
§5 Val av protokolljusterare och rösträknare
 Ingvar Höglund och Lars Brandt utses till protokoll- j
j usterare och rösträknare.

§6 Styrelsens verksamhetsberättelse
 Verksamhetsberättelse för 2017/18 föredras av sekre  
 terare Christer Sjöberg. Godkännes av årsmötet och   
 läggs till handlingarna.

§7 Styrelsens förvaltningsberättelse
 Styrelsens förvaltningsberättelse (balans- och resul  
 taträkning) föredras av kassör Birger Hjalmarsson.   
 Godkännes och läggs till handlingarna.

§8 Revisorernas berättelse
 Birger Hjalmarsson föredrar revisorernas berättelse   
 över styrelsens förvaltning under det senaste verk  
 samhets-/räkenskapsåret.

§9 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen
 Årsmötet godkänner revisorernas berättelse och   
 beviljar styrelsen ansvarsfrihet.
§10 Fastställande av medlemsavgifter
 Styrelsen fastställer följande medlemsavgifter:
 350 kronor för enskilda medlemmar, alla kategorier.
 700 kronor för familjemedlemskap.

§11 Val av huvudstyrelse
 Till ordförande för ett år väljs Mats Berggren.
 Till sekreterare för ett år väljs Ann Aldén.
 Till kassör för två år väljs Carl-Johan Timén.
 Ledamöter:
 Ordförande i handbollstyrelsen Cathrin Bäckstrand   
 (omval ett år)
 Ordförande i bowlingstyrelsen Pia Johansson (nyval  
 ett år)
 Ordförande i sportstugestyrelsen Ingvar Höglund   
 (nyval ett år)
 Tore Wilhelmsson (omval två år)
 Wasilis Rilund (omval två år)
 Suppleanter:
 Thony Kankare (kvarstår ett år)
 Eric Johansson (omval två år)

§12 Val av sportstugestyrelse
 Till ordförande för ett år väljs Ingvar Höglund.
 Ledamöter:
 Lars-Göran Ek, Bertil Petersson, Christer Sjöberg och  
 Bertil Granehäll (kvarstår ett år)
 Wasilis Rilund och Heikki Rantavuori (omval två år)
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Bilaga 1
Verksamhetsberättelse Handboll 17/18

Barn/Ungdom
Vi har jobbat aktivt med att rekrytera nya medlemmar och 
starta upp en handbollsskola.  Detta har visat sig ge resultat. Vi 
utökade med 2 lag förra säsongen.  Övriga lag har haft bra och 
utvecklande träningar för de aktiva och jag vill rikta ett stort tack 
till alla duktiga och engagerade ledare i Cyrus handboll. Vi har 
även erbjudit alla ledare BAS-utbildning och flera valde att gå.
 
Dam
Vårt damlag består av ett glatt gäng damer och tränare som 
älskar handboll och som spelat i div 3 den här säsongen. Det är 
spelare som kombinerar sitt handbollsspelande med jobb och 
studier och det känns fantastiskt kul att Cyrus kan erbjuda alla 
som vill spela handboll att få göra det. 
Flera nya spelare med tidigare handbollserfarenhet har kom till 
under säsongen. 
    På pappret en ganska stor trupp och bra uppslutning på 
träningar. I slutet på säsongen var de rejält uppvärmda och man 
kunde se att lite gamla takter satt i. Kul!
    Avslutade säsongen med en 2:a plats i Ramunder cup. 

Vill även passa på att riktiga ett stort tack till er damer som varit 
med ute i vår barnverksamhet och även ordnat med julavslutning 
och hängt med maskoten Henry.  
    Vi har också två damer som utbildat sig till ledare vilket är väldigt 
kul, så nya uppdrag inom Cyrus väntar
. 
Herr
De har spelat i div 3. Det blev till slut en kvalplats till div 2, men där 
lyckades vi inte. Truppen har varit blandad av nytt, gammalt och 
nygammalt vad gäller spelare. Även här har vi spelare som kombi-
nerar jobb och studier med sitt handbollsutövande. Vi fick tack vare 
herrsenior vår egen klubblåt och det bidraget till vår verksamhet vill 
vi tacka extra för. 
    Vårt juniorlag tillsammans med Bankeryd har vi haft ett utbyte 
med genom att våra seniorer varit med och spelat juniormatcher. 
Vill också passa på att tacka de herrar som bidragit i vår julavslut-
ning samt tränare CA som lämnar oss inför säsong 18/19.  
    Vi har en Herr som gått in och stöttat upp som ledare i hand-
bollsskolan vilket är fantastiskt bra för vår verksamhet. 

Bilaga 2
Bowlingsektionen IK CYRUS årsberättelse för verksamhetsåret 2017-2018.  
Sektionen har haft följande styrelse: 
Ordförande      Tony Rudhager
V-ordförande    Styrelsen
Kassör    Wasilis Rilund  
V-kassör, lotteriansvarig   Ing-Britt Holmberg
Sekreterare    Bertil Granehäll       
V-sekreterare    Styrelsen
Ledamot            Eric Johansson  
Suppleant   Johan Björnell
Suppleant   Lars-Uno Johansson 

Styrelsen har under verksamhetsåret haft 7 protokollförda 
möten, samt arrangerat 3 spelarmöten och 1 säsongsavslut-
ningsmöte.
    Pia Johansson har varit inbjuden och deltagit i flera styrel-
semöten.
    Totalt har sektionen haft 18 licenserade spelare.  
1 spelare, Lars Palm avregistrerades inför säsongen.
    Vi har i seriespel haft ett 8-manna A-lag och ett halvt 
8-manna B-lag. 
B-laget delades med JBK genom ett samarbetsavtal, där JBK 
spelade med 4 spelare och IK Cyrus med 4 spelare. Kostna-
derna delades lika mellan klubbarna.
    A-laget kom på 2:a  plats i sin grupp i div. 3 Västra Götaland, 
och fick kvala till div. 2.
    B-laget kom på 2:a plats i div. 5 Norra Småland/Blekinge.
    Snittresultat för lagen: A-laget 5672, 5734 hemma och 
5615 borta.B-laget 5139, 5119 hemma och 5157 borta.
    Bästa individuella seriesnitt har Johan Ahlqvist med 193,3. 
Hösta individuella resultat i seriespel Johan Ahlqvist med 862 
poäng på 4 serier.
    Poängligan för A-laget vanns av Johan Ahlqvist, för B-laget 
Bertil Granehäll.
    UK för bägge lagen har saknats och skötts av styrelsen.
Lagledare för A-laget och för B-laget var Ing-Britt Holmberg. 
Pia Johansson har hjälpt till som lagledare vid flera seriemat-
cher.
    Matchrapporteringar  har skötts av Peter Svensson och 
Bertil Granehäll.
    Hemsidan har skötts av Johan Björnell, Peter Svensson och 
Bertil Granehäll.

    Transportansvarig har varit Eric Johansson. 
Mediautskottets representant har varit Johan Björnell, som 
gjort flera bra reportage i Cyrusbladet.
    Valberedning har skötts av Odd Elmhov med hjälp av 
Yvonne Stjernqvist.
    Bowlingsektionen har i huvudstyrelsen representerats av 
Tony Rudhager.
Eric Johansson var suppleant.
    Birger Hjalmarsson var  huvudkassör.
    Wasilis Rilund var stugordförande.
    Per Olesund har tjänstgjort på kansliet och skött bokföring-
en för hela klubben.
    Flera av klubbens medlemmar har ingått i sportstugeverk-
samheten på måndagar. 

       
    Även flera klubbar, Bowlingcity och vänner var närvarande. 
Tidigare spelarna Stig Andersson och Lars Svärd avled också 
under säsongen.
    Klubben deltog som instruktörer vid sportlovet i Bowling-
City.
   Den årliga julslagningen ägde rum i Bowlingcity den 9 de-
cember. 5 lag deltog.
    Segrare blev laget med Torbjörn Malmberg, Kent Karlsson, 
Birger Hjalmarsson
    Slevarna gick till 2 manna laget med Patrik Halldin, Heikki 
Rantavuori.  
    Efter julslagningen anordnades det prisutdelning i hallen 
och julbord på restaurang Sofiehof.
Birger Hjalmarsson bidrog med priserna.
    Årets klubbmästerskap  spelades den 24 mars i Bowling-
City, med 14 spelare på 7 serier.
    Klubbmästare blev Johan Ahlqvist med 1399 poäng, på 
andra plats kom Bertil Granehäll med 1302 poäng, trea Tony 
Johansson med 1266 poäng.  
    Hemmavinsten, Bingolotto, och försäljningen av Restau-
rangchansen, julkalendrar
har skötts av Ing-Britt Holmberg och Wasilis Rilund.
    På säsongsavslutningsmötet fick Torbjörn Malmberg och 
Kent Karlsson pris för 300 spelade matcher vardera. Johan 
Ahlqvist fick pris för 200 spelade matcher.



Årgång 74      Nummer 4                                                                                                       Sidan 6

 Avgående ordföranden Tony Rudhager fick blommor.
    Klubben var representerad i flera individuella tävlingar, 
där JP-fighten lockade 6 från klubben till start. Bäst lyckades 
Johan Ahlqvist som kom på hedrande 3:e plats.
    Det trevliga Äggaslaget spelades den 29 mars som vanligt i 
Fagerhults idrottshus. som
ansvarades av Johan Björnell och Peter Svensson.
    De sportsliga framträdandena i div. 3 varit positiva. 
A-laget kom på andra plats i sin grupp, och fick spela kvalspel 
till div. 2 i Osby, mot IS Göta F 2, men lyckades inte trots bra 
spel vinna div. 2 platsen.
B-laget spelade stabilt med positivt samarbete med JBK. Med 
ett mixat lag från två klubbar vann laget 12, och 4 oavgjorda 
av 21 matcher.
    Vi har med två grupper tjänstgjort i tipspromenaderna. 
Wasilis Rilund och 
Ing-Britt Holmberg har skött var sin grupp. 
    Målsättningen blir att försöka nå kvalspel till div. 2, och att 
öka antalet spelare. 
    Klubben har till nästa säsong anmält ett 8-manna A-lag och 
ett 8-manna B-lag. 
    B-laget kommer att delas lika med ett samarbetsavtal med 
JBK.
Ekonomi: Det har gått bra med vår ekonomi i bowlingssektio-
nen. Trots ökade kostnader
    klarade vi följa budgeten. Ekonomin redovisas på annan 
plats.  
Intäkterna har främst kommit från tipspromenaden, sponsorer, 
Bingolotto,  julkalendrar, Restaurangchansen och från Hem-
mavinsten. 
    Lars Svärd har lämnat bidrag till klubben genom sitt testa-
mente.
    Bowlingsektionen tackar alla medlemmar för ett gott verk-
samhetsår.

Jönköping den 1 juli 2018.
Styrelsen.

Tabell
Lag S V O F TOTAL D P
     
Grupp A       
IFK Borås F 
22 20 1 1 311 - 125 186 41
BK Trippel 
22 14 2 6 241 - 198 43 30
Kinna BK F 
22 11 3 8 228 - 209 19 25
BS Bockarna F 
22 10 5 7 228 - 211 17 25
Vårkulla IK F 
22 3 1 18 150 - 285 -135 7
IK Ymer 
22 2 2 18 154 - 282 -128 6

Grupp B       
Gislaveds BK 
22 16 3 3 290 - 150 140 35
IK Cyrus 
22 15 0 7 258 - 180 78 30
Jönköpings BK 
22 12 4 6 253 - 183 70 28
Södra BK F 
22 7 1 14 175 - 262 -87 15
Hebergs BS F 
22 6 0 16 180 - 256 -76 12
BK Turbo F 
22 4 2 16 154 - 281 -127 10
S = Spelade matcher, V = Vunna matcher, O = Oavgjorda matcher, F = 
Förlorade matcher, 
Total = Differens, P = Poäng, * och Kursiv = Rangordnad enl. blå 
bokens regler.

KM den 24 mars 2018 i Bowlingcity. 
Resultat som spelats efter 7 serier.
1 Johan Ahlqvist 1399 Klubbmästare
2 Bertil Granehäll 1302 
3 Tony Johansson 1266 
4 Billy Gustafsson 1263 
5 Johan Björnell 1238 
6 Wasilis Rilund 1236 
7 Torbjörn Malmberg 1217 
8 Tony Rudhager 1196 
9 Kent Karlsson 1191 
10 Peter Svensson 1169 
11 Odd Elmhov 1164 
12 Marcus Svarén 1114  
13 Anders Johansson 1103 
14 Sune Johansson 946 

IK Cyrus Bowling
Pristagare 25 maj 2018.
Klubbmästare 2017-2018    1399 poäng/7serier               Johan Ahlqvist           Stenplakett
Inteckning i vandringspris          Johan Ahlqvist           Tallrik
Högsta resultat på 4 serier i seriematcher:    862 poäng        Johan Ahlqvist           Pokal
Högsta seriesnitt: 2017-2018         193,3               Johan Ahlqvist           Pokal
Segrare poängligan för A-laget                     Johan Ahlqvist           Pokal
Segrare poängligan för B-laget           Bertil Granehäll         Pokal
Andra plats i KM                Bertil Granehäll         Kuvert
Tredjeplats i KM                     Tony Johansson          Kuvert
Flest antal seriematcher                   Torbjörn Malmberg   Kuvert
Flest tjänstgörande i tipspromenaden           Wasilis Rilund            Kuvert
300 matcher                  Torbjörn Malmberg   Stenplackett
300 matcher             Kent Karlsson             Stenplackett
200 matcher                  Johan Ahlqvist            Stenplackett

Tabell
Lag S V O F TOTAL D P
     
Team Clan B  21 19 1 1 348 - 70 278 39
IK Cyrus B  21 12 4 5 241 - 173 68 28
GoIF Fram B  21 13 0 8 230 - 185 45 26
IF Raketen F  21 12 1 8 217 - 201 16 25
Gislaveds BK B  21 11 2 8 232 - 186 46 24
Team Värnamo BC B  21 5 1 15 169 - 250 -81 
11
Tingsryd KK B  21 5 0 16 128 - 288 -160 10
Eksjö BK/EBOK B  21 2 1 18 102 - 314 -212 5
                             Bilaga 3
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Verksamhetsberättelse 2017/18
Sportstugestyrelsen

Sportstugestyrelsen får till årsmötet avge följande berättelse över 
verksamheten 2017-07-01—2018-06-30.
Styrelsens sammansättning
Ordförande: Wasilis Rilund
Ledamöter: Christer Sjöberg, Bertil Granehäll, Ingvar Höglund, Lars 
Palm, Bertil Petersson, Heikki Rantavuori, Lars Svärd och Lars-
Göran Ek.
Ledamoten Lars Svärd har under året avlidit.
Verksamhet
Informella styrelsemöten kring aktuella frågor har hållits i anslut-
ning till arbetsgruppens måndagsmöten. Fortlöpande dialog med hu-
vudstyrelsen har skett kring större arbeten och i ekonomiska frågor. 
Styrelsen har varit representerad vid Västersjön-Ulfstorpssjöns 
stugförenings årsmöte.

Utförda arbeten
Fortlöpande underhåll av stuga och tomt har skett genom ”mån-
dagsgänget”, en grupp på 5-6 trogna medarbetare. Det har handlat 
om trädgårdsarbete, snöskottning, lövräfsning, golvunderhåll, 
fönsterputsning, reparationsarbeten samt för- och efterarbete till 
tipspromenaderna.
    En hjärtstartare har under året införskaffats.
   Låsen i ytterdörrarna har av säkerhetsskäl bytts ut.
Tipspromenader

    Under verksamhetsåret 2017/18 har 34 tipspromenader arrang-
erats. 
    6 351 startkort har sålts, vilket innebär ett genomsnittligt del-
tagarantal på 187 per promenad. En marginell minskning med 10 
deltagare per promenad. Inköp av varor till promenaderna har skett 
hos ICA Maxi och VIP Video.
    Årets ekonomiska resultat är gott och framgår i detalj av klubbens   
bokslut.
    Ansvaret för promenaderna har fördelats på grupper från bowling, 
handboll och stugstyrelse. Särskilda anvisningar för genomförandet 
finns och har i stort sett följts väl av grupperna.
    Ett särskilt tack till Yngve Edvardsson som bistått med snöplog-
ning och transport av startvagnen. Likaså till arrendatorn av Ulfs-
torps gård för upplåtande av parkeringsyta.
Uthyrning
    Den externa uthyrningen av stugan har omfattat 8 tillfällen. Utöver 
dessa har klubbmedlemmar utan avgift disponerat stugan vid olika 
tillfällen.
    Särskilda regler samt taxa för uthyrning finns.
    Under året har en översyn av säkerhetsfrågor i anslutning till 
uthyrning gjorts i samråd med kommunens räddningstjänst.
Avslutning
    Som ordförande tackar jag mina kamrater för goda insatser under 
året. Tack för förtroendet att förvalta och vårda vår fina stuga.
För Sportstugestyrelsen

Verksamhetsberättelse 2017-2018
Idrottsklubben Cyrus styrelse får till årsmötet 2018-
08-22 lämna följande berättelse för verksamhetsåret 
2017-07-01 – 2018-06-30.

Styrelsens sammansättning
Ordförande Mats Berggren
Sekreterare Christer Sjöberg
Kassör  Birger Hjalmarsson
Ledamöter Cathrin Bäckstrand
  Tony Rudhager
  Wasilis Rilund
  Tore Wilhelmsson
  Ann Aldén
  Johanna Lagerquist
  Sara Norsåsen
  Christian Berntsson
Suppleanter Thony Kankare
  Eric Johansson

Sammanträden
Klubbens årsmöte ägde rum den 6 september 2017. 
Styrelsen har under verksamhetsåret haft 8 proto-
kollförda sammanträden.

Medlemsantal
Medlemsantalet 2018-06-30 var 288 medlemmar.
Klubben har 9 hedersmedlemmar.
En medlem har ständigt medlemskap.
    Klubbens medlemskap i förbund och föreningar
Klubben har sedan 1936 medlemskap i Sveriges 
Klubbens idrottsliga verksamhet

Sektionernas verksamhet framgår av separata årsbe-
rättelser.
Handboll. Bilaga 1
Bowling. Bilaga 2
Cyrusstugan med tipspromenader
Verksamheten framgår av separat årsberättelse. Bi-
laga 3

Särskilda händelser under året
Se bilagorna 1-3!

För Idrottsklubben Cyrus styrelse
Mats Berggren, ordförande  
Christer Sjöberg, sekreterare 
Birger Hjalmarsson, kassör   
Cathrin Bäckstrand
Tony Rudhager   
Wasilis Rilund
Tore Wilhelmsson   
Ann Aldén
Johanna Lagerquist   
Sara Norsåsen
Christian Berntsson
Thony Kankare, suppl.   
Eric Johansson, suppl. 
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Alla stora organisationer oavsett form, från stora privata bolag, via 
myndigheter till civilsamhällets organisationer står inför mycket stora 
förändringar. Orsaken är Globalisering, Urbanisering, Digitalisering, 
det vi kallar GUD som ger oss den största samhällsförändringen se-
dan övergången från jakt till jordbrukssamhälle för 8 000 år sedan.
    I nättidningen Idrottens affärer blir vi påminda om att Riksidrottsför-
bundet (RF) är som en av samhällets stora organisationer baserad på 
stadgar från tidigt 1900 tal, dvs som samhället såg ut då. Idag skall 
man klara av att konkurrera i det samhälle vi har om fem år, och det är 
sannolikt inte samma som det vi har idag.
    Svensk Idrott är vår bästa fungerande folkrörelse, vari nästan en 
tredjedel av Sveriges befolkning är med och där det finns cirka 600 
000 ledare
    Av civilsamhällets alla aktörer är idrotten den som levererar mest 
samhällsnytta alla kategorier. 
    De politiska partierna är de som är sämst tillsammans med delar av 
kulturstödet och en massa konstifika projektbidrag från myndigheter 
med oklart syfte.
    Vad bör då RF göra för att säkra sin framtid är en bra fråga att ställa 
sig framförallt då om på vilka områden de kan skapa mest nytta för 
förbunden. 

Idrotten - ett blivande brottsbyte
Ett av de stora hoten är kriminella. 
    Oftast organiserad kriminalitet inom agentled, matchfixning 
och liknande. Vi vet redan att Spelmyndigheten (f.d. lotteriinspek-
tionen) kommer att ge licenser till bolag som inte borde få licens. 
    Vi vet också att polisen inte fungerar, är långsam och reaktiv 
det vill säga reagerar först när något har hänt. 
Idrotten kommer att bli ett brottsoffer på de här områdena. 
Polis och åklagare kommer inte att vare sig kunna eller vilja 
agera.
    Därför borde RF själva få ta på sig uppgiften att avslöja och 
döma i dessa brott. 

Konkurrenternas tekniska och vetenskapliga  
försprång 
Ett annat område där RF kan göra massor med nytta handlar 
om system byggda på AI (artificiell intelligens) och algoritmer 
(utnyttjande av metoder för att lösa matematiska och logiska 
problem). 
    Idrottens konkurrenter om vår fritid använder både AI och 
algoritmer för att rekrytera, behålla och utveckla sina kunder. 
Idrotten är en del av samma upplevelseindustri, även om många i 
RF:s förbundsstyrelser inte förstått det eller vill förstå det. 
    Att samverka genom RF på det här området är extremt kost-
nadsbesparande och den vägen kunna ge förbund, ligor och 
klubbar de modernaste verktygen är förmodligen den bästa 
investering som svensk idrott kan göra.
Idrottsrörelsen måste därför ställa krav på att RF ska uträtta     
mera.
    Digitaliseringen förändrar vårt samhälle i grunden och alla 
måste få hjälp att förändra sig för att kunna överleva. Att kunna 
rekrytera, behålla och utveckla ungdomar såväl som arenabesö-
kare är en förutsättning. 
    Andra aktörer inom upplevelseindustrin lägger allt krut på det 
här området. 
    Idrotten måste vakna, följa efter och göra detsamma.    Ovan-
stående två områden är ett tecken på att det moderna RF 
behöver ändra på grunderna för verksamheterna, dvs bli mer 
av en aktör som gör saker och mindre av en samordnande och 
förvaltande. 
    Ett nytt modernt RF behöver därutöver använda framgångsrikt 
prövade modeller för att associera kommersiella aktörer till sig

Så ska RF (idrotten) förändras 
inför framtiden

om man skall behålla positionen som en samlande röst. Modellen 
med att bara tillåta ideella aktörer har passerats vägs ände. Dels 
för att vi behöver fler aktörer som investerar i idrottshallar och 
dels för att vi bara kan behålla den samlande rösten för svensk 
idrott om vi tar med den del av marknaden som växer. 
RFs uppdrag måste bli att bära det samlande ansvaret för att alla 
tränar/idrottar, inte att begränsa sig till organisationsformen. 

Idrotten nya uppgifter
Förmodligen gräver man sin egen grav om man inte klarar det 
här steget.
Vi behöver också få fram IT-stöd som halverar tiden man måste 
lägga på att sitta i en föreningsstyrelse om vi skall ha några 
föreningsstyrelser i framtiden. 
    Anser personligen att kommunerna anställer två ekonomer 
som på heltid kan stötta föreningslivet genom att sköta kassörer-
nas jobb.
    RF0 kan inte växa utan måste därför också fundera på vad man 
inte skall göra. 
För en 120-årig organisation som Riksidrottsförbundet finns det 
massor med saker som idag ger mindre värde men som man 
fortsatt göra för att man alltid gjort dem.
    De föreningar som har livskraftig verksamhet och rätt kom-
petens måste ges möjlighet att växa genom att vara uppdrags-
tagare åt kommuner, regioner och staten. Förutser att landets 
kommuner kommer börja köpa tjänsten träning för äldre, efter-
som det är lönsamt för kommunerna. Varje tioöring de lägger på 
träning för äldre är en krona mindre i kostnader för äldrevården. 
Det är vetenskapligt belagt. 
     På integrationsomr det finns det också stort behov av för-
eningarnas verksamhet som kommunala tjänster. I båda fallen 
kommer föreningarna självfallet få konkurrens av kommersiella 
aktörer och det är något positivt. 

Den viktiga enskilda medlemmen
Sen återstår frågan hur man i framtiden hanterar begreppet 
medlem. 
Något som kommersiella aktörer har stulit och gjort till sitt. 
    Föreningarna måste återskapa medlemsbegreppet och se 
till att ideell verksamhet inom idrotten är något fint på en ung 
människas CV, det vill säga den individuella förteckningen av 
kunskap, erfarenhet och färdighet hos vederbörande.
Okey. Det är inte lätt men det är i allra högsta grad värt ett försök. 
    Funderar över en modell för att titta på ett tredje begrepp mel-
lan medlem och kund. Fotbollsspelande barn behöver inte vara 
medlemmar, de finns med som fotbollsspelande barn, medan 
medlemsbegreppet återgår till 50 talets version där medlemskap 
var att engagera sig med tid och pengar, med det helt osjälviska 
uppdraget att lämna efter sig en bättre förening till nästa genera-
tion.
    De enorma förändringar som digitaliseringen skapar innebär 
att stora och gamla organisationer måste bli ofantligt mycket mer 
snabbfotade, våga ta risker, i stället för att envist fortsätta med 
att uteslutande förvalta, ett arbetssätt som i praktiken sannolikt 
kan innebära självmord.  
    För att klara framtiden så behöver RF göra en liten sak till. 
Man måste se kritik som något positivt. På hemsidan borde 
RF ha en kritiksida där alla som pekar på saker som inte är bra 
belyses. 
    Det är bara när man når den nivån som man är en fungerande 
medlemsorganisation.

L-G Åkerberg
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Cathrin 
- ”årets 
stärkkrage”
Cathrin Bäckstrand tilldelades 
i samband med årsmötet 
utmärkelsen ”Årets stärkkrage”
 för sitt stora och outtröttliga 
engagemang som 
handbollsordförande.

    ”Stärkkragarna” blev redan tidigt i klubbens historia Cyrus 
smeknamn, myntat av ett gäng glada Cyrusiter som under en 
”förfest” konstaterade att alla var prydligt iförda den tidens 
stärkkrageskjortor. Symbolen har på olika sätt levt vidare. 
Cyrusmedlemmen Rolf Andreasson tecknade den stärkkra-
gesymbol som 1962 debuterade på Cyrus-Bladets framsida 
och som nu också finns på det diplom som tilldelas ”Årets 
stärkkrage”.
    Den nuvarande utmärkelsen har sina rötter i den utmärkelse 
”Stärkkragen” som Cyrus 35:or med början 1979 tilldelade 
medlemmar som gjort en förtjänstfull insats för klubben. 13 
män hann få denna utmärkelse innan stärkkragarna tog slut... 
Med årets utmärkelse till Cathrin Bäckstrand var det så äntli-
gen dags att bryta mansdominansen!
   

Veteraner 
lämnade styrelsen
I samband med årsmötet lämnade tre av klubbens trotjänare 
Cyrus huvudstyrelse. Birger Hjalmarsson med sina 24 styrel-
seår har hunnit vara både sekreterare, kassör och klubbordfö-
rande. Christer Sjöberg har under sina 13 år varit sekreterare, 
handbollsordförande och klubbordförande. Tony Rudhager 
har under tio års tid varit bowlingordförande och ledamot av 
huvudstyrelsen.
    De tre veteranerna, som vid årsmötet avtackades med blom-
mor, kommer även i fortsättningen att verka i olika funktioner 

ÅRETS STÄRKKRAGE

DIPLOM
Utmärkelsen Årets Stärkkrage

tilldelas
Cathrin Bäckstrand

för förtjänstfulla insatser
i Idrottsklubben Cyrus

Jönköping den 22 augusti 2018 Mats BerggrenOrdförande

Smeknamnet STÄRKKRAGARNA myntades en kväll av ett gäng cyrusgrabbar, som satt 

och spånade kring lämligt smeknamn på klubben. Någon konstaterade att alla var iförda 

prydliga stärkkragekjortor. Därmed var namnet klart - STÄRKKRAGARNA. 

Klubbsymbolen ”Stärkkragen” ritades 1962 av klubbmedlemmen Rolf Andreasson och 

pryder sedan 1979 klubbtidningen Cyrus-Bladets förstasida.

Bilden på Tony Rudhager gick inte att 
använda.



Årets säsong har startat bra för vårat A-lag. 3 av 4 möjliga 
vinster i skrivande,dock väntar  några svåra bortamatcher 
framöver vilket alltid är svårare,men vi får hoppas att seger-
marchen fortsätter. En anledning till den positiva inledningen 
kan vara att många av oss har köpt ny utrustning,då främst 
inköp av nya bowlingklot  som i dagens bowling är jätteviktigt. 
Ett bowlingklot är inte bara ett”klot” Många som idag bara går 
ner till hallarna för att nöjes bowla tar ett klot i lånestället och 
kör på. Men att jämföra dessa klot med klot som licencerade 
spelare använder sig av är en jätte stor skillnad.
           Dagens moderna klot är uppbyggda på så tekniska vis 
för att passa de olika banprofilerna och spelstilarna som finns. 
Dessutom borrar man ju sitt klot exakt efter just sina fingrar. 
Det är en hel djungel det där och skulle säkert kunna fylla ett 
helt Cyrus nummer med text och bild,men nej nej,så kul ska vi 
inte ha. Ändå positivt att ett 10-tal klot har köpts av oss tappra 
Cyrusbowlare(än så länge) efter att bugat,bett och frågat våra 
respektive där hemma om att förvärva ett nytt klot :) .     
    Skämtosido,ett nytt ”bra” klot idag kostar idag mellan 
20003000kr, så intresse finns bland oss iallafall att försöka öka 
våra bowlingpoäng och därmed vinna mer matcher! Mest har 
Eric Johansson ökat sina poäng med mycket fin inledning på 
säsongen,tyvärr har Eric inte kunnat medverka i Alaget än då 
hans jobb på Lördagrna  satt stopp för det,tyvärr.! Noteras ska 
väl att Eric köpte 2 klot.. :) Slutligen ett par ord om vårat B-lag 

Bowlingklots 
invasion 
i klubben . . .

och samarbetet med Jönköpings BK som funkar bra. Dock har 
man väl inte inlett seriespelet på lika övertygande sätt som de 
sista åren,men vi får hoppas på en snar vändning. 

Johan Björnell,Bowlingsektionen

Johan och Erik
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G- man och Ivarsson
- två särlingar ute på Söder
Bertil ”G-man” Gustavsson var under fyra decennier (1940-1970) 
ett begrepp inom Jönköpings och Huskvarnas fotbollsvärld. Ja, 
förresten hela Småland då G-man i början av 50-talet ansvarade 
för J-Södras ungdomsverksamhet som vid tiden betraktades som 
enastående, eftersom Södra hade en fantastisk period bakom sig, 
och därför ansågs överlag vara en av Sveriges framgångsrikaste 
fotbollsklubbar med en beundransvärd ungdomsverksamhet.
    Fast egentligen var det kanske inte meningen att G-man skulle 
bli just ungdomsledare inom idrottsrörelsen. Hans stora intresse 
från början var Frälsningsarmén. Ett engagemang som var i san-
ning väl rotat, inte minst av den enkla anledningen att han där hade 
sin själs älskade. Reglerna inom Frälsningsarmén lär emellertid ha 
förbjudit de unga tu att binda alltför starka band, enär de kårmäs-
sigt tillhörde olika rang. Mad andra ord var det tydligen omöjligt

för en underofficer att ens förlova sig med en menig. Detta 
faktum räckte för en total separation. Kvinnan blev officer, medan 
G-man valde idrotten och ungdomsledarskapet.

Varför G-man?
Att Bertil G-man blev kallad just G-man är en historia för sig.
Det hände under en tid då film och teater tog upp omfattande in-
tressetid för G-man och hans vän Sture Ivarsson. En Sture Ivars-
son som på sätt och vis också blev ett begrepp, inte minst för 
de som saknade sin morgontidning i brevlådorna. Med blixtens 
hastighet var Ivarsson på plats och understödde medialt. Oavsett 
det handlade om Smålands Allehanda, Jönköpingsposten eller 
Smålands Folkblad.



    Både Sture och G-man var hänförda södraiter men minns också 
av den tidens Cyrusmedlemmar som stod utanför Sjögatekiosken 
och som ofta fick besök av Sture Ivarsson på väg hem till Mariebo 
där han hade fem barn att mätta.
 G-man och Ivarsson gick nämligen på bio tillsammans en gång i 
veckan under 40,50 och 60-talen.

Utbudet varierad rejält.
Ett drama med Humphrey Bogardt på Röda Kvarn, kunde konkur-
rera med Teaterbions westernfilmer med Gary Cooper och James 
Stewart, eller krigsfilmerna med John Wayne och Alec Guinnes på 
Chinabiografen. 
    Sagabiografen kunde fresta med musical- film med Judy Gar-
land, medan Metropol och Spegeln höll sig till deckare och även-
tyrsfilmer med Jean Gabin, Richard Widmark och Gregory Peck.

Alla filmer var intressanta för denna duo.
Fast den här speciella gången som skulle ge G-man sitt smek-
namn valdes en amerikansk spion/polisfilm med huvudrollerna 
spelade av sk G-men.
    G-men var någon slags förebilder till kommande agenter inom 
FBI och kanske till och med CIA, och då med spioneri som specia-
litet.
    Det var just efter ett besök på en sådan film som paret impone-
rade steg ut på bakgården på gamla Metropol efter en 7-föreställ-
ning, och ljudligt lät omgivningen veta var sympatierna fanns efter 
filmens slut G-männen var rättrogna hjältar och undsatte alltid de 
svagare. Tuffa killar som aldrig tvekade att ta till storsmockan, men 
om sanningen skall fram så löste de oftast konflikterna genom att 
resonera sig fram till de stora lösningarna där mutor, konspirationer 
och hot mot nationen (världen) var genomgående vanligast.

G-man och Ivarsson njöt vid de här tillfällena 
Det var just efter ett besök på en sådan film som paret impone-
rade steg ut på bakgården på gamla Metropol efter en 7-föreställ-
ning, och ljudligt lät omgivningen veta var sympatierna fanns efter 
filmens slut.
    - G-MEN, G-MEN, väste de sinsemellan av förtjusning över vad 
de sett och därmed upplevt i biosalongen. Såg du han i hatten när 
en av G-männen tog tag i honom då han skulle skära halsen av 
barn-ongen…G-MEN, G-MEN.
    Deras entusiasm hördes ända över till Sagabiografens entré på 
andra sidan Östra Storgatan. Där stod en samling killar från söder 
och rökte Florida och var nöjda över att fått lyssna på Judy Garland 
när hon sjöng ”Over the Rainbow” i filmen ”Trollkarlen från Oz”.
    Förvånade ser de G-man och Ivarsson passera de öppna järn-
grindarna vid Metropol.
    - De e´la´nte vee´tia, säger en som heter Sture och bor på Sjö-
gatan och kan mycket väl ha varit med i Cyrus.
    När samma killar kommande lördag ser samma film, så konsta-
terar de att en av G-männen är påfallande lik Bertil Gustavsson, 
varför de omgående bestämmer sig för att kalla honom för just 
G-man.
    Smeknamnet G-man blev ett begrepp som faktiskt skulle visa 
sig ha en synnerligen praktisk betydelse för Gustavsson.alangen i 
Kullens BK 
Det är i mitten av 1940-talet.
J-Södra har ännu inte bestämt om de skall ta upp ungdomsverk-
samhet i klubben. I stället heter Söders enda klubb med ungdomar 
Kullens BK med fäste runt Solbergagatan, Brahegatan, Klosterga-
tan, Bruksgatan och Sjöbogatan.
    En av killarna i Kullens BK är målvakt och heter Rolf Wiberg.
G-man som då var ungdomsledare i Kullens BK ger Wiberg beske-
det att söka sig ett annat tidsfördriv än just fotboll.
    - Du blir ändå aldrig något, menade G-man.
    Samma kille fortsatte emellertid när J-Södra meddelade att de 
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Tvar ett faktum, så var samma kille en av tre seniormålvakter inom 
J-Södra som ansågs hålla hög klass. Just den här målvakten nöjde 
sig emellertid inte med att vara en av tre, utan accepterade ett an-
bud från dåvarande svenska mästarna IFK Norrköping, som ansåg 
sig behöva ytterligare en målvakt bredvid Bengt Zamora Nyholm, 
som just var i färd med att axla ikonen Torsten Lindberg mantel och 
som aviserat att han skulle dra sig tillbaka.
    Wiberg inledde sin sejour i Norrköping med att följa med på   en 
lång turné till Sydamerika, för att där spela mot klubblag i Brasilien, 
Argentina, Uruguay och Peru.
    På vägen till Rio de Janeiro mellanlandade laget i Barcelona för 
att möta det redan då spanska mästarlaget Barca.   Norrköpings-
ledningen hade dessutom bestämt att pröva den talangfulle jönkö-
pingsmålvakten, och därför fick han göra internationell bortadebut.
    Han tackade för förtroendet och blev publikfavorit på Nue Camp 
i Barcelona. Dagen efter var de spanska sporttidningarna ”Marca”, 
”El mundo Deportivo” och ”El pais” fyllda med superlativer om den 
svenske lintotten i målet. Översvallande beröm som också spred 
sig till Smålands Allehandas och Smålands Folkblads läsare.
    Styrd av den snabba framgången, författade målvakten redan 
dagen efter ett vykort med adress, samt en knapp men ändå livs-
målande textmassa.

På adressraderna stod det:
G-man 
Sweden
Texten på vykortet löd:
Ha, ha, ha. Där fick Du  

Någon vecka senare låg vykortet i brevlådan på Solbergagatan i 
Jönköping.
G-man vårdade detta kort ömt i hela sitt liv.
Han var ju nu G-man för hela världen.
    En ungdomskonsulent som blott arbetade mellan åtta och fyra, 
och följaktligen gick hem när själva ungdomsverksamheten började 
på Odensberg, Junebäcken, Idrottshuset och övriga hallar i Jönkö-
ping.
    Det vill säga när skolarbete och hemuppgifter var klara.
    följaktligen gick hem när själva ungdomsverksamheten började 
på Odensberg, Junebäcken, Idrottshuset och övriga hallar i Jönkö-
ping.
    Det vill säga när skolarbete och hemuppgifter var klara.
 
Ett unikum
För tre generationer ungdomar så blev fotboll, handboll, is-
hockey och bordtennis detsamma som G-man. Hans oerhörda 
förmåga att entusiasmera sina adepter skulle i sig vara värd 
en vetenskaplig efterforskning, eftersom han förmodligen satt 
inne med massor av svar på varför somliga barn och ungdo-
mar hamnar i asocialitet, medan andra inte gör det. Detta även 
om hans urvalsmetoder inför viktiga förmatcher på Stads-
parksvallen då Södra spelade allsvenskt många gånger kunde 
ta sig både dramatiska och sorgliga former, så hade han ändå 
förmågan att aktivera alla.
    Killarna som fick sitta i kioskerna och upprätthålla försälj-
ningsverksamheten då han själv genomförde träningar och 
matcher för fyra ibland fem pojklag, var de som han ansåg 
sakna de rätta anlagen för att bli riktigt duktiga i handboll och 
fotboll.
    I dessa såg han i stället ämnen till framtida ledare som före 
de andra ungdomarna skulle lära sig ta ansvar.
    Det här tillvägagångssättet avslöjade G-man på äldre dagar.
 
Sture bråttom
För Sture Ivarssons del handlar det mycket om bilden av en trött-
körd kille i basker och på moped som alltid försökte besegra tiden.



  

    Att försöka hinna för mycket och inte minst få lite tid över till sig 
själv och sin stora familj.
    - Idag är kärringarna uppe på Österängen fullständigt galna, 
kunde han utbrista vid Sjögatekiosken eller Torpakiosken. Och 
jag som inte vågar åka hiss heller. Varför bygger de så höga hus? 
Det är la´ onödigt. Det skulle de aldrig göra ute på Söder eller 
uppe på Bymarka´. Och så gnäller de på mig om att inte deras 
”tii´ninge”  kommer i tid. Har de inget annat att göra än att sitta 
och läsa ”Posten”. De kan la´ hålla reda på sina ongar i stället. 
Tror ni inte de snodde min cykellyckta. Förgrömmade ongar som 
bara förstör…

För G-man handlade det om en helt annan 
tragik.
Det är en sen kväll i november. Drottninggatans 
björkar har just blivit av med sina gula löv. Det blå-
ser en kall vind från Vättern. Det är långt till våren 
och fotbollen. Handbollen finns ju där hela vintern 
men ändå.
    Det enda ljuset som kan skönjas, utöver de om-
bonade lägenhetsfönstren runt Minkplan är ljuset 
från tidningskiosken på Barnarpsgatan mitt över 
Munksjö AB där nattskiftet är på plats sedan ett par 
timmar tillbaka.
    En övergiven tidningsförsäljare ögnar snabbt 
genom kvällstidningarna. Det kommer inga fler 
kunder denna kväll.
    Barnen och ungdomarna är hemma hos sina 
föräldrar och läser läxor i stället för att vara tillsam-
mans med honom. G-man.
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Om en kvart skall han stänga. 
Dra ut trefas-kabeln vid elskåpet en bit 
bort på Drottninggatan.
Därefter cykla hem till ensamheten. 
En ensamhet som dessvärre skulle bli 
betydligt markantare allteftersom åren 
gick.
    G-man var en särling. En profil som 
med åren också blev något av ett 
original.
    Både Bertil G-man Gustavsson och 
Sture Ivarsson var särlingar som kom-
mer att minnas i massor av år ännu. 

L-G Åkerberg



Cyrus-Bladet fortsätter att följa våra ambassadörer ute i den internationella handbolls-
världen. I detta nummer tar vi pulsen på Fredric Pettersson, som gör sin tredje säsong 
i den franska ligan, ”lidl starligue”. Efter två år i Fenix Toulouse är klubbadressen nu 
Montpellier Handball, regerande mästare i Champions League och med 14 ligasegrar på 
meritlistan.
    Att få telefonkontakt med Fredric i hans fullspäckade tränings- och matchprogram är 
inte helt lätt. Men så tidigt en måndagsmorgon ringer Fredric upp, sittande på en flyg-
plats och på väg till Qatar för spel i IHF Super Globe, en turnering mellan mästarlag från 
Europa, Asien, Sydamerika, Afrika och Oceanien. Vi hinner få en lång pratstund innan 
planet lyfter. En cyrusit som Fredric kan man alltid lita på…

Hur har flytten från Toulouse till Montpellier varit?
Vi trivs väldigt bra här. Montpellier är en mycket mindre stad. Vi hyr ett hus i utkanten av 
sta´n och har 20 minuters bilresa ner till Medelhavet. Träningen här är lite annorlunda 
och mer intensiv, mycket inriktad på spelsekvenser och matchsituationer. Mycket kon-
tringshandboll. Helt klart roligare men ändå minst lika fysiskt krävande.
Hur har säsongen börjat för laget?
    Resultaten i ligan är helt okej, fem vunna av de sex inledande matcherna. I Cham-
pions League har det blivit fem raka förluster, helt klart en besvikelse. Tre av våra 
startspelare har varit skadade, vilket är en del av förklaringen. Nästa match är mot IFK 
Kristianstad borta den 3 november. Ska bli kul att möta fansen där igen…

Din egen roll i laget?
Jag är nöjd så här långt. Har fått ganska mycket speltid, ungefär halva matcherna. Jag 
spelar både klassisk mittsexa på linjen och som försvarslås i defensiven. (Fredric har 
gjort 12 mål på sex ligamatcher – 86% i effektivitet. red. anm.)

Efter EM-silvret i vintras, hur ser din framtid i landslaget ut?
Jag finns med i den 20 man starka träningstruppen inför EuroCup-matcherna mot Spa-
nien och Österrike i slutet av oktober. Konkurrensen om platserna är tuff men jag hop-
pas förstås på VM-spel i januari. (Landslaget spelar genrep mot Ryssland i Jönköping 5 
januari inför VM i Danmark/Tyskland 10-27 januari. red. anm.)

Mästarlaget Montpellier 
– Fredrics nya klubbadress

Hur ser framtiden ut?  
Jag har kontrakt med Montpellier på tre 
år och trivs som sagt bra här. Famil-
jen har utökats med lilla Saga, nu sju 
månader gammal. Det ger onekligen 
ett nytt perspektiv på tillvaron. Livet är 
inte bara handboll. Efter träning och 
matcher är det skönt att komma hem 
och helt ägna sig åt familjen. Vi kom-
mer i vart fall att flytta hem till Sverige 
innan Saga ska börja skolan, men dit 
är det ju några år…

Christer Sjöberg
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Namn:  Fredric Pettersson
Ålder: 29 år
Matchvikt: 116 kg
Bor: Montpellier, Frankrike
Familj: Jozefine Granström och 
dottern Saga (samt hund)
Klubbar: Cyrus, Hammarby, 
Århus, IFK Kristianstad, 
Fenix Toulouse, Montpellier 
Landskamper: 39/44 mål

Fakta: Montpellier Handball
Bildad  1982 som Cos-
mos Montpellier
Hemmaarena Palais des Sports 
René Bougnol
Publikkapacitet 3 000
Hemmadräkt Blå tröjor, blå 
byxor 



 

välkomnar Er till 

TIPSPROMENAD

 
på söndagar med start och mål vid 

Ulvstorps Gård mellan kl. 9 -12.  
I Cyrusstugan serveras kaffe med dopp. 
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Pettersson
Ålder: 29 år
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